
 
Valtuustoaloite koirapuiston rakentamisesta 
 
Kvalt 23.05.2022 § 20  
  
 

Jarkko Pehkosen valtuustoaloite koirapuiston rakentamisesta 
Alavieskaan. 
 
Valtuustoaloite on pöytäkirjan liitteenä.    
 

Päätösehdotus Kunnanvaltuusto lähettää aloitteen kunnanhallituksen käsiteltäväksi. 
 

Päätös Kunnanvaltuusto lähetti aloitteen kunnanhallituksen käsiteltäväksi. 
 
 
Khall 27.06.2022 § 141  
  
 

Aalvieskan kunnan hallintosäännön 131 §:n mukaan 
valtuustoryhmällä ja valtuutetulla on oikeus tehdä kirjallisia aloitteita 
kunnan toimintaa ja hallintoa koskevista asioista. 
 
Valtuutettu Jarkko Pehkonen on esittänyt 23.5.2022 
valtuustoaloitteessa, että Alavieskan kuntaan rakennetaan 
koirapuisto.   
 
Valtuustoaloite liitteenä. 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Kari Pentti 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus lähettää valtuustoaloitteen teknisen lautakunnan 
valmisteltavaksi. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 
 
Teknltk 20.10.2022 § 61  
  
 

Tekniset palvelut on alustavasti selvittänyt koirapuiston vaatimuksia 
ja rakentamiseen tarvittavaa määrärahaa sekä myöskin paikkaa 
puistolle. 

 
Koirapuisto tarvitsisi luultavimmin kaksi osaa, pienille ja suurille 
koirille. Suositeltava koko voisi olla noin 3000 m². Lisäksi tarvitaan 
paikka roskille sekä koirien jätöksille. Koirapuisto pitää aidata 
vähintään 1,25 m korkealla aidalla. 
 
Kennelliitto on asettanut vähimmäisvaatimukset koira-aitausten 
varustukselle. Aitauksessa tulee olla esimerkiksi 1300 l:n syväsäiliö 
koirien jätöksille sekä 60 l:n sekajäteastiat, kiintopenkit, valaisimet, 
hiekoitushiekka-astia talvikautta varten, lapioita ja muita välineitä 
koirien jätösten keräämiseen, tila polkupyörille ja parkkipaikka 



kohtuuetäisyydellä puistosta sekä ilmoitustaulu koirapuiston sääntöjä 
varten (Koira kuntalaisena – Opas kunnille ja koiranomistajille 2007, 
26). Varustelutaso määräytyy esimerkiksi roska-astioiden määrän ja 
koon osalta kuitenkin ensisijaisesti puiston käyttöasteesta. 
 
Lisäksi puisto tulee vaatimaan huoltoa ja kunnossapitoa teknisiltä 
palveluilta ja tämä täytyy ottaa huomioon henkilöstösuunnitelmissa 
sekä talousarvioissa. Toinen mahdollisuus voisi olla, että puisto 
rakennettaisiin yhteistyössä esimerkiksi koiraharrastajayhdistyksen 
kanssa, joka sitten ottaisi puiston huollettavakseen. 
 
Tällä hetkellä sopivaa aluetta puistolle ei vielä ole löytynyt. Lisäksi, 
että puistosta saadaan toimiva sekä käytettävä, tulee suunnitelmien 
koirapuistosta perustua todelliseen tarpeeseen, joten osallistava 
suunnittelu voisi olla tässä hankkeessa tarpeellinen. 
 

Esittelijä Tekninen johtaja Ossi Laakso 
 

Päätösehdotus Esitän, että tekninen lautakunta päättää: 
- Koirapuisto lisätään investointisuunnitelmaan vuosille 2024 – 2025. 
- Puiston rakentamisesta pidetään osallistava yleisötilaisuus vuonna 
2023. Tilaisuudessa kuullaan koiraharrastajia puiston 
rakentamisesta.  
- Puiston tarpeellisuudesta ja kustannuksista esitetään päätelmät ja 
laskelmat kunnanhallitukselle vuonna 2023. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 
 
Teknltk 06.09.2023 § 46  
  
 

Vuonna 2022 tekninen lautakunta päätti edistää koirapuiston 
rakentamista Alavieskaan.  
 
Vuodelle 2023 päätettiin järjestää yleisötilaisuus ja tehdä tilaisuuden 
jälkeen päätelmä kunnanhallitukselle puiston tarpeellisuudesta. 
 
Osallistavassa yleisötilaisuudessa on tarkoitus kartoittaa mahdolliset 
toimijat koirapuistossa ja muutenkin kuulla mahdollisten käyttäjien 
toiveet ja näkemykset puiston sijainnista ja puiston suunnitelmista. 
 

Esittelijä Tekninen johtaja Ossi Laakso 
 

Päätösehdotus Esitän, että tekninen lautakunta päättää: 
 
1. Järjestää osallistavan yleisötilaisuuden koirapuiston 
rakentamisesta 21.9.2023 kello 18.00. 
 
2. Ilmoittaa tilaisuudesta lehdessä sekä internetissä. 
 

Päätös Teknisen johtajan muutettu päätösesitys: 
 
Esitän, että tekninen lautakunta päättää: 



1. Järjestää osallistavan yleisötilaisuuden koirapuiston 
rakentamisesta 21.9.2023 klo 18:00, johon voi osallistua myös 
etäyhteydellä. 
2. Ilmoittaa tilaisuudesta lehdessä sekä internetissä. 
 
Muutettu päätösesitys hyväksyttiin. 

 
 
Teknltk 06.11.2023 § 58  
  
 

Valtuustoaloitetta koirapuiston rakentamisesta Alavieskaan on 
edistetty yleisötilaisuudella 21.9.2023. Tilaisuudessa oli paikalla 15 
henkilöä, joista osa teams-yhteyden välityksellä. 
 
Tilaisuudessa käytiin keskustelua koirapuiston paikasta, josta 
päätelmänä voitanee todeta, että koirapuisto pitäisi olla 
kävelymatkan päässä kunnan keskustasta. 
 
Lisäksi todettiin että koiraharrastajia on Alavieskassa paljon, mutta 
Alavieskassa on myös paljon pikkuteitä sekä paikkoja, jossa koiraa 
voi ulkoiluttaa helposti. 
 
Koirametsiä alueella ei ole kovinkaan lähellä, mutta koirapuistoja 
löytyy jo Kalajoelta sekä Ylivieskasta. 
 
Keskustelua herätti myös se, kuka pitää koirapuiston siistinä ja 
huoltaa puistoa. Lähin koiraseura on Ylivieskassa ja Alavieskassa ei 
ole omaa seuraa. Paras vaihtoehto olisi, jos koiraharrastajat 
perustaisivat oman yhdistyksen, joka ottaisi puiston 
huollettavakseen. 
 
Koiramyönteisyys nähtiin parantavan kunnan houkuttelevuutta ja 
todettiinkin, että kunta voisi mainostaa enemmän lemmikkien 
pitomahdollisuutta kunnan vuokra-asunnoissa. 
 
Lopuksi todettiin, että kunta voisi vielä järjestää kyselyn, jossa 
kartoitettaisiin mahdollisia puiston käyttäjämääriä sekä mahdollisia 
yhdistystoimijoita. 
 
Yleinen kysely asiasta on julkaistu kunnan nettisivuilla sekä 
sosiaalisessa mediassa 24.10.2023 ja tulokset kyselystä esitellään 
lautakunnan kokouksessa. 
 

Esittelijä Tekninen johtaja Ossi Laakso 
 

Päätösehdotus Tekninen lautakunta tutustuu kuntalaiskyselyyn ja käy keskustelun, 
jonka johdosta tehdään lausunto kunnanhallitukselle koirapuiston 
rakentamisesta. 
 

Päätös Tekninen lautakunta antaa seuraavan lausunnon 
kunnanhallitukselle: 
 
Tekninen lautakunta suosittaa yhdistysmallia koirapuiston 



rakentamiseen sekä investointiavustuksen jakamista mahdollisesti 
perustettavalle koirayhdistykselle. Jos koirayhdistys perustetaan 
vuoden 2024 aikana, varataan avustus rakentamiseen vuodelle 
2025. 

 
 
Khall 22.01.2024 § 34    
239/00.02.00/2022    
 

 
Esittelijä Kunnanjohtaja Kari Pentti 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää todeta, että koirapuiston rakentaminen on 

huomioitu vuosien 2025 taloussuunnitelmassa, mutta lopullinen 
päätös tehdään vuoden 2025 talousarvion hyväksymisen 
yhteydessä ja esittää valtuustolle, että aloite on loppuunkäsitelty. 
 

Päätös Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti. 


